

ПОРІВНЯЛЬНА ТАБЛИЦЯ
до проєкту постанови Кабінету Міністрів України
«Про умови оплати праці педагогічних і науково-педагогічних працівників»

Зміст положення (норми) чинного акта законодавства	Зміст положення (норми) проєкту
Постанова Кабінету Міністрів України від 23 березня 2011 р. № 373 «Про встановлення надбавки педагогічним працівникам закладів дошкільної, позашкільної, загальної середньої, професійної, фахової передвищої, вищої освіти, інших установ і закладів незалежно від їх підпорядкування»	
Про встановлення надбавки педагогічним працівникам закладів дошкільної, позашкільної, загальної середньої, професійної, фахової передвищої, вищої освіти, інших установ і закладів незалежно від їх підпорядкування	Про встановлення надбавки педагогічним працівникам
1. Установити надбавку в граничному розмірі 30 відсотків посадового окладу (ставки заробітної плати), але не менше 5 відсотків, педагогічним працівникам закладів дошкільної, позашкільної, загальної середньої, професійної, фахової передвищої освіти, а також закладів вищої освіти (крім посад професора, доцента, старшого викладача, викладача, асистента, викладача-стажиста, провідного концертмейстера, концертмейстера, завідувача: докторантури, аспірантури, лікарської резидентури, інтернатури, підготовчого відділення), інших установ і закладів незалежно від їх підпорядкування. Розмір надбавки встановлюється керівником закладу (установи) у межах фонду оплати праці. Надбавка встановлюється на весь обсяг навчального навантаження, що виконується працівником. <i>Право на встановлення надбавки в розмірі до 30 відсотків з 1 січня 2018 р. мають керівники закладів загальної середньої освіти, їх заступники, посади яких віднесені до посад педагогічних працівників, вчителі та викладачі закладів</i>	1. Установити надбавку в граничному розмірі 30 відсотків посадового окладу (ставки заробітної плати), але не менше 5 відсотків, педагогічним працівникам закладів дошкільної, позашкільної, загальної середньої, професійної, фахової передвищої освіти, а також закладів вищої освіти (крім посад професора, доцента, старшого викладача, викладача, асистента, викладача-стажиста, провідного концертмейстера, концертмейстера, завідувача: докторантури, аспірантури, лікарської резидентури, інтернатури, підготовчого відділення), інших установ і закладів незалежно від їх підпорядкування. Розмір надбавки встановлюється керівником закладу (установи) у межах фонду оплати праці. Надбавка встановлюється на весь обсяг навчального навантаження та/або обсяг педагогічної роботи, що виконується педагогічним працівником. З 1 січня 2022 р. надбавка в розмірі не менше 25 відсотків встановлюється: педагогічним працівникам інклюзивно-ресурсних центрів.



МОН № 1/15165-26 від 13.07.2026

Підписав: Ткаченко Оксана Леонідівна

Сертифікат: 3FAA9288358EC0030400000078BA1F005193E300

Дійсний: з 30.04.2025 10:24:15 по 28.04.2027 10:24:15

Зміст положення (норми) чинного акта законодавства	Зміст положення (норми) проекту
<i>професійної (професійно-технічної) і вищої освіти, які викладають предмети згідно з відповідним Державним стандартом загальної середньої освіти.</i> <i>З 1 січня 2018 р. надбавка в розмірі не менше 20 відсотків встановлюється:</i> <i>керівникам шкіл, в яких апробують державний стандарт початкової освіти відповідно до Концепції реалізації державної політики у сфері реформування загальної середньої освіти «Нова українська школа» на період до 2029 року, схваленої розпорядженням Кабінету Міністрів України від 14 грудня 2016 р. № 988 (Офіційний вісник України, 2017 р., № 1, ст. 22), їх заступникам, посади яких віднесені до посад педагогічних працівників, вчителів таких шкіл;</i> <i>керівникам шкіл, в яких навчання хоча б в одному з початкових класів здійснюватиметься за державним стандартом початкової освіти в рамках реалізації зазначеної Концепції, їх заступникам, посади яких віднесені до посад педагогічних працівників, вчителів таких класів зазначених шкіл;</i> <i>вчителям української мови і літератури шкіл з навчанням мовами національних меншин.</i> <i>Іншим педагогічним працівникам надбавка в розмірі до 30 відсотків може бути встановлена з 1 вересня 2018 року.</i> <i>З 1 січня 2022 р. надбавка в розмірі не менше 25 відсотків встановлюється:</i> <i>педагогічним працівникам інклюзивно-ресурсних центрів.</i>	Надбавка в розмірі не менше 20 відсотків встановлюється: з 01 вересня 2026 р. педагогічним працівникам закладів загальної середньої освіти; з 01 січня 2027 р. педагогічним працівникам закладів професійної, фахової передвищої освіти; з 01 вересня 2027 р. педагогічним працівникам закладів дошкільної, позашкільної освіти.

Зміст положення (норми) чинного акта законодавства	Зміст положення (норми) проекту
Постанова Кабінету Міністрів України від 8 листопада 2024 р. № 1286 «Деякі питання оплати праці педагогічних працівників закладів загальної середньої освіти»	
Деякі питання оплати праці педагогічних працівників закладів загальної середньої освіти	Деякі питання оплати праці педагогічних працівників закладів та установ освіти
Кабінет Міністрів України постановляє: <i>1. Установити педагогічним працівникам закладів загальної середньої освіти державної і комунальної форми власності щомісячну доплату за роботу в несприятливих умовах праці:</i> <i>з 1 січня 2025 р. - у розмірі 1300 гривень;</i> <i>з 1 вересня 2025 р. та до кінця календарного року, в якому припинено або скасовано воєнний стан, - у розмірі 2600 гривень, а педагогічним працівникам закладів загальної середньої освіти, освітній процес в яких організовано в очній (змішаній) формі здобуття освіти, які безпосередньо виконують свої обов'язки та завдання на територіях окремих територіальних громад прифронтових і прикордонних областей згідно з додатком, – у розмірі 5200 гривень.</i> Розмір доплати педагогічному працівнику визначається пропорційно до обсягу навчального навантаження та/або обсягу педагогічної роботи, що виконується педагогічним працівником. <i>Педагогічним працівникам, які за основним місцем роботи у закладі загальної середньої освіти за основною посадою мають навчальне навантаження менше ставки або виконують обсяг педагогічної роботи менше ставки, доплата встановлюється у розмірах, встановлених у цьому пункті, незалежно від обсягу</i>	Кабінет Міністрів України постановляє: 1. Установити педагогічним працівникам інклюзивно-ресурсних центрів та закладів загальної середньої, професійної, фахової передвищої освіти державної і комунальної форми власності, освітній процес в яких організовано в очній (змішаній) формі здобуття освіти, які безпосередньо виконують свої обов'язки та завдання на територіях окремих територіальних громад прифронтових і прикордонних областей згідно з додатком, щомісячну доплату за роботу в несприятливих умовах праці з 1 вересня 2026 р. та до кінця календарного року, в якому припинено або скасовано воєнний стан, – у розмірі 2600 гривень. Розмір доплати педагогічному працівнику визначається пропорційно до обсягу навчального навантаження та/або обсягу педагогічної роботи, що виконується педагогічним працівником безпосередньо на відповідних територіях.

Зміст положення (норми) чинного акта законодавства	Зміст положення (норми) проєкту
<i>навчального навантаження та/або обсягу педагогічної роботи, що виконується педагогічним працівником.</i> Персональний перелік педагогічних працівників, які безпосередньо виконують свої обов'язки та завдання на відповідних територіях і яким встановлюється доплата у розмірі 5200 гривень, із зазначенням розташування місць надання ними освітніх послуг визначається і затверджується керівником відповідного закладу загальної середньої освіти та погоджується із засновником закладу освіти чи обласною військовою адміністрацією. Керівники закладів загальної середньої освіти повинні оновити такий перелік протягом п'яти робочих днів у разі зміни форми здобуття освіти у закладі загальної середньої освіти та/або у разі перебування окремих педагогічних працівників за межами відповідних територій та погодити його із засновником закладу освіти чи обласною військовою адміністрацією.	Персональний перелік педагогічних працівників, які безпосередньо виконують свої обов'язки та завдання на відповідних територіях і яким встановлюється доплата у розмірі 2600 гривень, із зазначенням розташування місць надання ними освітніх послуг визначається і затверджується керівником відповідного закладу, установи освіти та погоджується із засновником закладу, установи освіти чи обласною військовою адміністрацією. Керівники закладів, установ освіти повинні оновити такий перелік протягом п'яти робочих днів у разі зміни форми здобуття освіти у закладі освіти та/або у разі перебування окремих педагогічних працівників за межами відповідних територій та погодити його із засновником закладу, установи освіти чи обласною військовою адміністрацією.
Додаток до постанови Кабінету Міністрів України від 8 листопада 2024 р. № 1286 ПЕРЕЛІК окремих територіальних громад прифронтових і прикордонних областей, на території яких освітній процес у закладах загальної середньої освіти організовано в очній (змішаній) формі здобуття освіти, в яких педагогічним працівникам встановлюється доплата за роботу в несприятливих умовах праці в розмірі 5200 гривень	Додаток до постанови Кабінету Міністрів України від 8 листопада 2024 р. № 1286 ПЕРЕЛІК окремих територіальних громад прифронтових і прикордонних областей, на території яких освітній процес у закладах, установах освіти організовано в очній (змішаній) формі здобуття освіти, в яких педагогічним працівникам встановлюється доплата за роботу в несприятливих умовах праці в розмірі 2600 гривень

Зміст положення (норми) чинного акта законодавства	Зміст положення (норми) проекту
Порядок та умови надання субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на здійснення доплат педагогічним працівникам закладів загальної середньої освіти, затверджені постановою Кабінету Міністрів України від 27 грудня 2024 р. № 1515 «Деякі питання використання субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на здійснення доплат педагогічним працівникам закладів загальної середньої освіти»	
4. Кошти субвенції розподіляються між обласними бюджетами та бюджетами місцевого самоврядування, враховуючи розмір доплати, визначений у постанові Кабінету Міністрів України від 8 листопада 2024 р. № 1286, з розрахунку на: <i>кількість ставок педагогічних працівників, які за основним місцем роботи у закладі освіти за основною посадою мають навчальне навантаження одну чи більше ставки або виконують обсяг педагогічної роботи на ставку;</i> <i>кількість педагогічних працівників, які за основним місцем роботи у закладі освіти за основною посадою мають навчальне навантаження менше ставки або виконують обсяг педагогічної роботи менше ставки;</i> <i>кількість ставок педагогічних працівників, які, крім роботи за основною посадою, додатково мають у цьому закладі освіти навчальне навантаження (за тарифікацією), та/або працюють за сумісництвом.</i>	4. Кошти субвенції розподіляються між обласними бюджетами та бюджетами місцевого самоврядування, враховуючи розмір доплати, визначений у постанові Кабінету Міністрів України від 8 листопада 2024 р. № 1286, з розрахунку на кількість ставок педагогічних працівників.

В. о. Генерального директора
директорату стратегічного планування та відновлення
 _____ 2026 р.

Оксана ТКАЧЕНКО